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[Flemming J 6nS011.] 
enige 홢 at det ville være en lykke, hvis vi 
ikke havde nogen nægtere, og så fortsætter 
ministeren, at han vil dementere, at lejrene 
skal nedlægges, men at man alligevel arbej- 
der med alternativer i ministeriet. Det synes 
jeg, da er udmærket. Man skal altid se på 
alternativer, men jeg vil da gerne pege på, 
at man skal vel ikke gøre alternativerne så- 
ledes, at det bliver tillokkende, ja, i virkelig- 
heden præmieret at blive forsvarsnægter. 

Ministeren peger på strafforfølgningen. 
Det må være en selvfølge, at man sætter alle 
kræfter ind på at forfølge dér, hvor det er 
muligt, og at der  sker en politimæssig efter- 
forskning, som ministeren nævner. Jeg var 
ked af at høre, at det var med ret ringe re- 
sultat, men så må vi jo bede om, at man 
sætter yderligere kræfter ind, fpr at resulta- 
tet kan blive, som det er i 'dét øvrige, sam- 
fund, når der er politimæssig efterforskning. 

Indenrigsministeren (Egon Jensen): Det 
var i og for sig en mærkelig bemærkning, hr. 
Flemming Jensen kom med her til sidst, for 
vi levér dog; vist i en retsstat, hvor det er 
sådan, at ingen dømmes, før beviset er tilve- 
jebragt, i nogle tilfælde på indicier. Hr. 
Flemming Jensen mener vel ikke, at vi på 
dette område, selv om man kan være utìl- 
freds med selve ordningen, skal indføre en 
særlig retsorden for de unge mennesker, som 
begår noget kriminelt. Jeg' beklager kun, at 
man ikke har været i stand til at opklare 
flere ildspåsættelser, end tilfældet har været, 
men jeg mener ikke, at politiet gør sig min- 
dre anstrengelser i så hénseende. ' J 

Med hensyn til, om jeg i januar sagde det 
stærkere, skal j eg! overlade til andre at be- 
dømme, men jeg har herfra. fordømt så- 
danne handlinger og sagt, at, de ikke vil 
betyde, at vi af den grund provokeres til at 
nedlægge lejrene, når der er et behov for 
dem, men jeg så gerne, at de kunne nedlæg- 
ges, og at vi kunne anvende de unge menne- 
sker til andet a r b e j d e . .  

Så vil jeg gerne give hr. Flemming Jensen 
ret i, at det skal ikke være tillokkende at 
blive militærnægter, og der skål slet ikke 
være tale om en præmiering, men der skal 
være tale om en ligestilling i så. høj grad som 
vel muligt mellem dem, der foretrækker at 
aftjene værnepligten i forsvaret, dg dem, der 

vil være civile værnepligtige. Jeg tror, hr. 
Flemming Jensen kender mit synspunkt 
vedrørende dette spørgsmål særdeles godt. 

Jeg kan sige med hensyn til det, InaÜ har 
tænkt på, at der har., tidligere med held væ- 
ret forsøgt gruppevise udstationeringer med 
udgangspunkt fra lejrene. Således har civile 
værnepligtige i kortere tid under tilsyn af en 
arbejdsleder foretaget strandrensninger og 
renholdelse af parkeringspladser, m. y. Må- 
ske ikke noget særligt ', meningsfyldt, men 
alligevel. 

Det er tanken at søge sådanne udstatione- 
ringer fra lejrene udbygget, og som mulige 
arbejdsopgaver kan nævnes bistand til fred- 
ningsplanudvalg, ; bistand i forbindelse med 
forureningsbekæmpelse og samarbejde med 
Nationalmuseet i forbindelse med rensning 
og renholdelse af ruiner. Endvidere; kan der 
tænkes ydet bistand til ; Nationalmuseet 
f. eks. ved istandsættelse af fredede bygnin- 
ger og opmålingsopgaver. i 홢. 홢 > 
홢Så kan jeg ikke bare mig for denne lille 

knaldperle. Den situation, jeg står i, er en 
situation, som den tidligere regering .,lliar 
klaret i de sidste 3 år, og den måde, hvorpå 
vi skal klare problemerne, har jeg overtaget 
fra den tidligere indenrigsminister. .: ,:« , 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag 'ti{ lov om æn- 
dring af forslcellige lovbestemmelser, for Færø- 
erne om pristalsregulerede sociale ydelser.1, 

(Første behandling: af lovforslaget .(rir: 
222) findes i tidenden sp. 4568, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp'., 1085). 

Der var stillet '.1 ændringsforslag i betæhkr 
ningen. , 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. , . . 

Anden næstformand (Hanne Budtz): 
Sammen med denne sag. foretages den føl- 
gende sag på dagsordenen, nemlig: 
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Anden behandling al forslag til lov O1n æn- 
dring af lov for Færøerne om folkepension. 
(Om førtidig folkepension og støtte til omsorgs- 
arbejde rn. V). 

(Første behandling. af lovforslaget, (nr. 
223) findes i tidenden sp. 4568, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 1085). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i bétænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let æ n d r i n g s f o r s l a g . . .  

Lovforslagenes paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagenes 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Djurhuus: Der har fra alle sider været 
enighed om gennemførelsen af de to forelig- 
gende lovforslag. Jeg vil takke for den hur- 
tige behandling af lovforslagene og anbefale, 
at de bliver, vedtaget. 

Hermed sluttede forhancllingell. ; 

Der foretoges først afstemning vedrørende 
forslag til lov om ændring af forskellige lov- 
bestemmelser for Færøerne om pristalsregu- 
lerede sociale ydelser. 

§§ 1-4, ændringsforslaget og § 5, således 
ændret, 
vedtoges uden afstemning. 

Lovf orslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Ilanibe Budtz): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 홢 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring af lov for 
Færøerne om folkepension. (Om førtidig fol- 
kepension og støtte til omsorgsarbejde 
lll. v.). 

§ 1, ændringsforslaget og § 2, således æn- 
ret, 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter. jeg det som vedtaget. 
(Ophold). ,Det er vedtaget. ? 

Den sidste sag på dagsordenen .var: 

Valg af 17 medlemmer: til et udvalg angå- 
ende forslag til -lolketingsbeslutni,;tg om tand- 
lægevæsenet m. v. [af Valbak m. fl.]. 

Valgt blev: Inge Fiseher Møller, Albertsen, 
Finn Christensen, Grete Hækkerup, Harris 
Jensen, Evald Kristensen, Bertel Pedersen, ' 
Inger Lise Petersen, Frandsen, Ulla Worm, 
Flemming Jensen, Lis Møller, Nathalie Lind, 
Koloed, Brøndlund Nielsen, Valbak og Sti- 
mlS, 

' Anden næstformand (Ilanne Budtz) : Der 
er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, torsdag den 4. maj, kl. 13 med følgende 
dagsorden: 

1) Spørgsmål om fremme al forespørgsel til 
ministeren for ollentlige arbejder al Horn 
m. 11. 

2) Tredje behandling al: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
Danmarks biblioteksskole. 
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